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نبود نظارت علمی بر داده های آزمایشی و پژوهشی مشکل اصلی 
فعالیت های دانش بنیانی است

سرمایه گذاری و بازاریابی مهم ترین چالش شرکت های فعال
 در حوزه صناییع خلاق است

نظام اداری حاکم در کشور 
مهم ترین مانع رشد دانش بنیان ها

اگر ایده ها به درستی هدایت نشود، به نتیجه مطلوب نمی رسیم

 نبود منابع مالی 
سرعت کارآفرین ها را کاهش خواهد داد

صابر عبدالملکی، ایده پرداز بازی 

دیوار آجره از معاونت آموزش های 

عمومی و مهارتی استان تهران: 

مهم ترین فرصتی که این رویدادها به 

به  ما می دهند رساندن صدایمان 

دیگران است. این که صدای ما شنیده 

و تصویرمان دیده شود امر ارزشمندی است. با قرار گرفتن در این 

رویدادها حس می کنیم تلاش ها و کوشش هایمان به ثمر رسیده 

است، درنتیجه انگیزه بیشتری می گیریم و مسیرمان را جدی تر 

ادامه خواهیم داد. درنهایت چنین رویدادهایی زمینه حمایتی 

بسیار خوبی را برای انجام پروژه های پژوهشی بیشتر ایجاد 

می کند. نکته مهم اینکه ما در همه زمینه ها ازجمله زمینه علوم 

و... می توانیم در زمینه  پایه  و علوم  و روانشناسی  انسانی 

دانش بنیان ها استفاده کنیم. اما این استفاده منوط به آن است 

که حمایت های لازم نیز صورت بگیرد. امر مهم آن است که طرح ها 

در میدان آزمایش بررسی شده و بعد ارائه شوند. به عبارتی نباید 

به ارائه ایده محصول اکتفا کرد بلکه باید نظارت و توجه علمی به 

داده های آزمایشی و پژوهشی برای آن به خصوص در حوزه علوم 

انسانی وجود داشته باشد؛ چراکه در علوم پایه و پزشکی روش های 

آزمایشی تعریف شده است اما در حوزه علوم انسانی و به خصوص 

علم روانشناسی که ما باید روی تعداد زیادی از کودکان آزمایش 

کنیم و مدام داده ها کنترل شود، کار برای ارائه پژوهش معتبر 

سخت تر است. اگر با این روش جلو برویم نتیجه پژوهش قابل اتکا 

خواهد بود و می شود شرکت دانش بنیانی براساس آن تاسیس 

کرد. اساسا صرف داشتن یک ایده بدون پژوهش ما را از ساختار 

دانش بنیانی دور خواهد کرد.

محمدعلی افشار، رئیس هیات مدیره شرکت نوآوران 

دانش بنیان  حوزه  در  فعالیت  تهران:  سلامت  بازی 

چالش های خاص خود را دارد، بااین حال عمده ترین 

مشکل فعالیت برای شرکت های دانش بنیان در دو حوزه 

سرمایه گذاری، تبلیغات و بازاریابی است. البته ما در 

با توجه به اینکه خود تجربه معلمی داشتیم،  شرکت 

خوشبختانه در بحث های علوم تربیتی خیلی به مساله و چالش برنخوردیم و تجربه مان 

در این حوزه باعث شده راه دشواری را طی نکنیم. به عبارت دیگر ما بازی ها را خوب 

می  شناختیم و با منابع آن نیز آشنا بودیم و در یک کلام باید بگویم تیم ما از نظر 

محتوا قوی بود. یکی از اتفاقات خوبی که درباره شرکت ما افتاد این بود که توانستیم 

یک استودیویی ایجاد و در آنجا برنامه ها را آماده کنیم، اما همه اینها باعث نشد 

مشکل سرمایه  گذاری نداشته باشیم. با توجه به اینکه می خواهیم یک مقیاس پذیری 

داشته باشیم و به سمت جامعه پرتعداد دانش آموزان دبستان برویم، نیاز داریم 

سایت مان از لحاظ سرور و زیرساخت فنی تقویت ویژه ای شود. این امر نیاز به 

سرمایه گذاری دارد. از طرف دیگر، تبلیغات، معرفی و اطلاع رسانی به دو صورت باید 

اتفاق بیفتد: به صورت بی توسی که مختص خانواده هایی است که بچه های دبستانی 

دارند و هم به صورت بی توبی که ویژه مجموعه ها و دبستان هایی است که تابه حال 

با آنها همکاری کرده ایم اما می خواهیم این ارتباطات را گسترده تر کنیم. به خصوص 

در شهرستان ها که به علت مجازی شدن آموزش دسترسی به فضای مجازی بیشتر 

شده و درعین حال محتوای زیادی وجود ندارد ما می توانیم حضور موثری داشته 

باشیم. اگر بخواهیم با مجموعه های شهرستانی همکاری داشته باشیم می توانند 

به سایت ما متصل شوند و از محتواهای متنوع ما استفاده کنند.

هیات علمی  عضو  اسماعیل زاده،  ناهید 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد ایرانشهر و از 

اعضای مجموعه هنری سین دال:فعالیت  های 

مرتبط با شرکت های دانش بنیان چالش های 

خاص به خود را دارد، اما در این میان شاید بتوان 

گفت اصلی ترین مسله ما بروکراسی موجود در 

کشور است؛ چراکه سیستم اداری کشور بسیار سخت است و به نوعی این 

سختگیری های اداری اگر تسهیل شود، قطعا بستر برای ارائه کمک بهتر 

و بیشتر به دانشجویان تسهیل خواهد شد. به عقیده من رسالت دانشگاه 

رشد دانشجویان است و نیاز داریم دانشجویان را بیشتر به سمت فعالیت های 

اقتصادی سوق دهیم که درحال حاضر این مهم به علت ساختار نظام 

اداری به سختی صورت می گیرد. خوشبختانه امروز با برگزاری رویداد عصر 

امید می  بینیم که ارائه محصولات مختلف به درستی صورت گرفته است. 

به طور مثال استان سیستان وبلوچستان در جنوب شرقی کشور به نوعی 

دچار یک انزوای جغرافیایی شده و یکی از مناطق محروم کشور به حساب 

می آید. شاید یک واحد دانشگاهی مانند ایرانشهر تعداد دانشجوی خوبی 

نیز داشته باشد. اما به شناخت خوبی در سطح کشور دست پیدا نکرده 

است. برگزاری این رویدادها هم فعالیت های فناورانه را به خوبی معرفی 

می کند و هم فرصتی برای تبادل نظر با واحدهای شهرهای دیگر نیز به 

وجود می آورد.

با اطلاع رسانی بیشتر و بهتر می توان آرام آرام استعدادهای کشور را کشف 

کرد. زمانی که استعدادی کشف شود، با اطلاع رسانی درست می توان به 

بهترین صورت ممکن در دانشگاه ها پرورش داد. این امر باعث می شود تا 

دانش بنیان ها را در سطح کشور افزایش داد.

بهـروز کُـرد، معـاون آموزش هـای 

مهارتی واحد سـما و مسـئول سـرای 

نـوآوری مبـل و منبـت دانشـگاه آزاد 

اسـلامی واحد ملایر: تشویق، آموزش 

و شناسـایی ظرفیت هـای دانشـجویان 

بـه بـازار کار درنهایـت به رابطه با صنعت 

ختـم خواهـد شـد؛ بااین حـال اولین چالش این حوزه این اسـت که 

اگـر ایده هـا به درسـتی هدایـت نشـود، نتیجه موردنظـر را نمی توان 

از آن بـه دسـت آورد. تمرکـز بـر هدایـت دانشـجویان اگر به درسـتی 

انجـام شـود و از ایده هـای خـوب حمایت هـای لازم به خصـوص در 

زمینـه مالـی صـورت گیـرد، قطعـا نتایـج خوبـی را در کشـور شـاهد 

خواهیـم بـود. بااین حـال مـا امـروز در ابتـدای مسـیر حـوزه فناوری 

قـرار داریـم و قطعـا در ایـن راه خطاهایـی وجـود دارد. البتـه نقطـه 

مطلـوب در ایـن حـوزه همیـن تغییـر جهـت دانشـگاه از آمـوزش و 

پژوهش به سـمت کارآفرینی اسـت. اشـکالی که در دانشـگاه های 

نسـل اول و دوم وجود داشـته، نبود یک رابطه درسـت بین دانشـگاه 

و بازار کار بوده اسـت. حال که به سـمت دانشـگاه نسـل چهارم قدم 

برداشـته ایم، مولفـه اصلـی بایـد تاکیـد بر آمـوزش کارآفرین باشـد. 

بـه عقیـده من پیشـقدمی دانشـگاه آزاد در این خصـوص یک اقدام 

بسیار مبارک است.

صنایع باید با دانش بنیان ها آشـنا شـود که این مهم با برگزاری این 

نوع رویدادها به درستی انجام خواهد گرفت و رویدادی مانند عصر 

امید باعث می شـود اطلاعات و دسـتاوردهای دانشـگاهی به خارج 

از دانشگاه نیز برسد و تنها در خود فضای دانشگاهی حبس نشود.

اکرم حسـین زاده، دانشـجوی دانشـگاه آزاد اسـلامی واحد لنجان 

و صاحـب ایـده شـکلات دست سـاز »ماهـک«: اولیـن چالش پیش رو 

بـرای شـروع همـه افـرادی کـه می خواهنـد بـه نوعـی یـک فعالیـت 

اقتصـادی را شـروع کننـد، نبـود منابـع مالـی موردنیـاز اسـت. چالـش 

دیگـری کـه سـرعت عمـل یـک کارآفریـن را کـم می کنـد مجوزهـای 

زیـادی اسـت کـه بایـد کسـب کند. بـرای مثـال در زمینه تولید شـکلات 

دست سـاز نیـاز اسـت مجوزهـای لازم را از وزارت بهداشـت تهیـه کـرد. 

بـه غیـر از آنکـه ایـن پرسـه بسـیار سـخت و زمان بـر اسـت، شـفافیت لازم 

را نیـز نـدارد. از سـوی دیگـر مهم تریـن تغییـری کـه بایـد صـورت بگیـرد 

استفاده بهتر و بیشتر از جوانان در فعالیت های مختلف فناورانه است. 

جوانـی یـک فرصـت مهـم بـرای ابـراز ایده هـای مهـم خلاقانـه اسـت که 

بایـد به درسـتی از آنهـا اسـتفاده کـرد. در ایـن میـان بایـد بـه این مسـاله 

توجـه شـود کـه دانشـگاه ها در ایـن خصـوص نقـش ویـژه ای دارنـد و بـه 

نوعـی در خط مقـدم اجـرای شـعار کارآفرین، دانش بنیان و اشـتغالزایی 

قـرار دارنـد. زمانـی کـه یـک فـرد سـال ها هزینـه می کنـد و زمـان صـرف 

می کنـد تـا بـه تخصـص موردنظـر خـود برسـد، زمانـی بـه هدف درسـت 

می رسـد که بتواند در شـغل مورد علاقه خود اشـتغال نیز داشـته باشـد. 

تـا امـروز در کشـور ایـن وظیفـه دانشـگاه ها بسـیار کمرنـگ بـوده و امید 

اسـت بتوان با اسـتفاده از این بسـتر به کارآفرینی مطلوب رسـید. یکی 

دیگـر از اتفاقاتـی کـه باید مدنظر قرار بگیرد این که برای تحقق خواسـته 

رهبـری یعنـی افزایـش شـرکت های دانش بنیـان بایـد پیگیری های لازم 

از سـوی نهادهـای مسـئول انجـام شـود تـا بتـوان آن را بـه مرحلـه اجـرا 

رسـاند و نبایـد در حـد یـک شـعار باقـی بمانـد. اجـرای آن نیـز منـوط به 

جدیـت بـرای اجرای آن اسـت.

 شرکت کنندگان حوزه  صنایع خلاق، فرهنگی و هنری و گردشگری رویداد »عصر امید« در گفت وگو با »فرهیختگان« مطرح کردند

نبود منابع مالی وبروکراسی؛ چالش های اصلی شرکت های دانش بنیان
صنایع خلاق، فرهنگی و هنری 

به عنوان  امروز  گردشگری  و 

یکی از اصلی ترین مولفه ها برای 

رسیدن به اقتصاد دانش بنیان از 

یک سو و تحقق توسعه اقتصاد پایدار آن هم در شرایط امروز اقتصادی کشور 

مطرح بوده و لازم است موردتوجه جدی مسئولان بخش های مختلف قرار 

بگیرد. این حوزه با توجه به اهمیتی که دارد یکی دیگر از محورهایی است 

که میزبان علاقه مندان به این حوزه در رویداد »عصر امید« در مصلای تهران 

است. اهمیت جایگاه صنایع خلاق در حوزه دانش بنیان باعث شده فعالانی 

که هرکدام در نقطه ای از ایران مشغول فعالیت های دانش بنیان در این 

حوزه هستند، 4 روزی به واسطه دانشگاه آزاد اسلامی دور هم جمع شوند 

تا با تبادل نظر و رایزنی بتوانند چالش های موجود در این حوزه را به درستی 

شناسایی و بستر را برای پیشبرد برنامه های دانش بنیانی خود فراهم تر کنند. 

حضور تعداد جالب توجهی از فعالان این حوزه فرصت خوبی بود تا بتوانیم در 

جریان چالش ها و نقش دانشگاه آزاد اسلامی در رفع آنها قرار بگیریم. ازاین رو 

در این گزارش سراغ 6 نفر از غرفه داران حاضر در رویداد ملی عصر امید رفتیم 

و از آنها یک سوال پرسیدیم. چالش های موجود در مسیر فعالیت فعالان 

حوزه صنایع خلاق، فرهنگی، هنری و گردشگری چیست و نقش دانشگاه 

آزاد اسلامی و رویداد عصر امید در کاهش این چالش ها چه خواهد بود. پاسخ 

هرکدام از فعالان به این سوالات را در ادامه می خوانید.

مریم طیبی نظری– راضیه فلاح 
گروه دانشگاه

صدور گواهینامه موردتاییید سازمان هواپییماییی
 برای انجام فعالیت آموزشی و مهارتی در حوزه هوانوردی زمان بر است

سیدمحمدجواد موسوی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد 

کاشمر :درست است که ما امروز توانسته ایم مدرسه عالی هوانوردی 

را راه اندازی کنیم تا از این طریق بحث مهارت افزایی را به شکل ویژه 

به مرحله اجرا برسانیم، اما یکی از اصلی ترین چالش هایی که در 

حوزه فعالیت هایمان داریم، زمان بر بودن صدور مجوزهاست. زمان بر 

بودن گرفتن یک سری سرتیفیکیت و گواهینامه هایی که موردتایید 

سازمان هواپیمایی کشوری باشد برای انجام فعالیت های مهارت افزایی در حوزه هوانوردی 

کمی سرعت حرکت مان را در حوزه های آموزشی و پژوهشی کند می کند. از سوی دیگر در 

کشور قانونی وجود دارد که برای راه اندازی رشته خلبانی باید دو هواپیما آماده پای کار داشته 

باشیم و قطعا رعایت این مساله کار کردن در این حوزه را سخت می کند. قطعا اینها استانداردهایی 

است که باید رعایت شود اما دستیابی به این استانداردها زمان بر و هزینه بردار است و همین 

مساله باعث می شود در مسیر مشکلاتی ایجاد شود. بااین حال باید بگویم که نقطه تمایز ما 

استفاده از کادر ماهری است که با سازمان هواپیمایی در ارتباط تنگانگ هستند. این مساله 

باعث همواری مسیر پیش روی ما شده است، اما درمجموع بقیه فعالان این حوزه با چنین 

چالش هایی روبه رو هستند. نکته مهمی که باید درخصوص فعالیت در حوزه صنعت هوانوردی 

مدنظر قرار بگیرد این است که این حوزه، یک صنعت خاص به شمار می رود که در اختیار 

سازمان هواپیمایی کشوری است و با توجه به حساسیتی که این حوزه دارد، طبیعی است که 

باید مجموعه ای از استانداردهای بین المللی در آن رعایت شود، همین مساله باعث شده برای 

راه اندازی این رشته ها و مهارت ها نیازمند استانداردهایی باشیم که در حد ملی و بین المللی 

باشد و این کار را برای صدور مجوز سخت می کند. این یکی از مواردی است که دغدغه سازمان 

مرکزی دانشگاه آزاد اسلامی نیز بوده و مرتب این مراکز و سازمان ها توسط کارشناسان و بازرسان 

سازمان هواپیمایی کشور مورد بررسی قرار می گیرند. به همین خاطر هر گامی که ما برمی داریم 

باید با هماهنگی سازمان بالادستی و سازمان هواپیمایی کشور باشد. ان شاءالله دوره   هایی که 

ارائه می دهیم دوره های باکیفیت باشد تا درنهایت بتوانیم این فناوری را در کشور خود بومی سازی 

کنیم. خوشبختانه در دانشگاه ها زیرساخت های بسیار خوبی در زمینه تعمیر و نگهداری و 

مواردی از این دست، وجود دارد.

سیدمحمد حسینی، معاون امور مجلس رئیس جمهوری در گفت وگو با »فرهیختگان«:

وهای خلاق و مبتکر »عصر امید« نشان از حضور نیر
 در فضای دانشگاه آزاد است

پارلمانی  سیدمحمد حسینی، معاون 

رئیس جمهوری در سومین روز از رویداد 

ملی عصر امید دانشگاه آزاد اسلامی 

میهمان غرفه روزنامه »فرهیختگان« بود. 

او در گفت وگو با »فرهیختگان« با اشاره به نقش و ظرفیت دانشگاه آزاد در حوزه 

فناوری گفت: »دستگاه های اجرایی با برگزاری رویداد عصر امید می توانند در 

جریان توانمندی های دانشگاه آزاد قرار بگیرند؛ ظرفیت هایی که پیش از این شاید 

کمتر دیده شده بود.« معاون پارلمانی رئیس جمهوری با بیان اینکه این نمایشگاه 

نشان دهنده حضور نیروهای خلاق مبتکر و نوآور در دانشگاه آزاد اسلامی و تمام 

کشور است، افزود: »کاری که دانشگاه آزاد انجام داده، اقدام بسیار ارزشمندی 

است؛ دستگاه های اجرایی و بخش خصوصی از نزدیک توانمندی شرکت های 

حاضر در نمایشگاه را دیده و به آنها کمک خواهند کرد تا این ایده ها به محصول و 

تولید انبوه برسد.« او با تاکید بر اینکه این ایده ها می تواند نیازهای کشور و جامعه 

را تامین کند، تصریح کرد: »این مواردی که در رویداد عصر ملی امید دیدیم تا 

پیش از این وارداتی بوده، اما دانشگاه آزاد به حوزه تولید آن ورود کرده است. 

سوال اینجاست که وقتی در داخل امکان تولید این محصولات وجود دارد، چرا 

باید تولید این محصولات را نادیده بگیریم؟ امسال هم که با عنوان سال تولید، 

دانش بنیان و اشتغال آفرین نامگذاری شده است، بنابراین حتما باید به این 

شرکت ها توجه بیشتری شود و نیروهای نخبه و جوان و متخصص مورد حمایت 

جدی قرار بگیرند و شناسایی شوند.«  حسینی درمورد افزایش تعامل دانشگاه 

آزاد با دولت نیز صحبت به میان آورد و تصریح کرد: »ریاست جمهوری تاکید 

بر پیوند دانشگاه با جامعه داشتند و بر این مورد باور دارند و آن را بسیار قبول 

دارند. رئیس جمهور همواره بر این موضوع تاکید کرده اند که ما منتظر هستیم تا 

دانشگاه ها و دانشگاهیان بیایند و راهکار دهند و از مشکلات گره گشایی کنند. 

سند تحول دولت که در 37موضوع نوشته شده، کمک دانشگاهیان بوده است. 

این سند باید عرضه شود تا دیگران درمورد آن اظهارنظر و مواردی را تصحیح کنند. 

بنابراین معتقدم از این جهت نیاز است تا این پیوند برقرار شود.« معاونت پارلمانی 

ریاست جمهوری بیان کرد: »در تدوین سند تحول، دانشگاهیان اعم از دولتی 

و آزاد و بخش های متفاوت اندیشکده ها، پژوهشکده ها نقش داشتند. مدیران 

اجرایی نیز در عمل سروکاری با این مسائل دارند. در ادامه نیاز است دانشگاهیان 

به صورت فعال حضور داشته باشند و اگر مواردی باید تکمیل یا تصحیح شود آن 

را بیان کنند، البته ما بر این باوریم که خیلی از این موارد می تواند اصلاح شود.« 

او در پایان تاکید کرد: »قطعا دانشگاه آزاد ظرفیت عظیمی دارد و در رشته های 

متنوع می تواند موثر باشد. دانشگاه آزاد با کمک اساتید و نخبگان زبده می تواند 

محصولاتی را که نیاز کشور است تولید کند. در کشور و حوادثی که اتفاق میفتد 

برای مثال جنگ اوکراین و پیامدهای آن در دنیا، اگر کشوری بتواند روی پای 

خود بوده و نیازهای خود را تولید کند از این پیامدها و تکانه های شدیدی که رخ 

می دهد، کمتر آسیب خواهد دید.«

فاطمه طاری بخش 
 خبرنگار

سیدابوالحســـن فیروزآبادی، دبیر شورای عالی فضای مجازی میهمان سومین روز از 

نمایشگاه و رویداد ملی عصر امید دانشگاه آزاد اسلامی بود. او در حضور چندساعته 

خود از غرفه های بخش های مختلف نمایشـــگاه بازدید کرد و در حاشـــیه بازدید خود 

میهمان غرفه روزنامه »فرهیختگان« شد. او در گفت وگو با »فرهیختگان« با تاکید بر اینکه 

دانشگاه آزاد اسلامی یکی از امکانات پرتوان جمهوری اسلامی بوده و دانشگاهی به 

وسعت ایران است، گفت: »این دانشگاه با توجه به شبکه گسترده ای که دارد، توانسته 

در بسیاری از شهرهای کشور حضور داشته باشد و در رویداد عصر امید یک آیینه ای از 

وضعیت کشور دیدیم و دانشگاه آزاد ظرفیتی داشته که این وضعیت را به نمایش درآورد. 

نکته مهم رویداد عصر امید، تنوع موضوعاتی اســـت که محصولات و ایده ها در آن به 

معرض نمایش درآمده است.« او بیان داشت: »در این نمایشگاه تنها نگاه علم برای علم 

حاکم نیست، بلکه علم وفناوری برای خدمت به جامعه دنبال شده است. یک غرفه را 

هم ندیدم که در آن علم برای علم بوده اســـت. نباید فراموش کرد که قطعا بسیاری از 

مواردی که برای حل معضلات جامعه کار شده است، به  مراتب بالای علمی نیاز دارد.«

دبیر شـــورای عالی فضای مجازی با تاکید بر اینکه در حوزه فضای مجازی کار بسیار 

زیادی وجود دارد و امروز با یک توســـعه و گســـتردگی موضوعی در این حوزه روبه رو 

هســـتیم، گفت: »وســـعت این تنوع نیز به اندازه تمام جامعه علمی دنیاســـت، باید 

بـــه نیازهـــای امروز در حوزه فضای مجازی توجه شـــود و یکـــی از چالش های ما در 

این حـــوزه بحث حکمرانی و اقتصاد اســـت. متاســـفانه 

تقریبا اکثر کشـــورهای دنیا در این دو حوزه دچار تاخیر 

هستند و باید این مهم را در حوزه حکمرانی و اقتصادی 

رفع کنیم.« فیروزآبادی اظهار داشـــت: »خوشبختانه در 

حوزه اقتصاد دیجیتال کم؛ اما کارهای خوب شـــروع 

شـــده و امیدواریم با توجه به اینکه جامعه 

جوانی داریم و دانشـــگاه آزاد نیز دانشگاه 

پردانشـــجویی اســـت، بتوانیم شـــاهد 

اتفاقات خوب در این حوزه باشـــیم. این 

دانشگاه با توجه به اینکه در بازمعماری 

و راهبردهایش به فضای مجازی به عنوان 

یکـــی از راهبردهـــای یازده گانه توجه 

کرده، امیدوارم در نمایشـــگاه بعدی که 

سال آینده برگزار می شود، ما شاهد حرکت 

چشمگیر در حوزه اقتصاد دیجیتال باشیم؛ 

چراکه این حرکت چشـــمگیر هم مورد قبول 

دانشجویان و موردنیاز جامعه است.«

دبیر شورای عالی فضای مجازی در گفت وگو با »فرهیختگان«:

منتظر حرکت چشمگیر دانشگاه آزاد 
در حوزه اقتصاد دیجیتال هستیم

زهرا رمضانی 
خبرنگار گروه دانشگاه


